



## SDG 11 / TWSDG 11

促使城市與人類居住  
具包容、安全、韌性及永續性

### 保存原住民族文化知識，融合包容多元族群

東華原住民族學院是全國第一所原住民族學院，座落在花東地區，東向廣闊的太平洋，西倚高聳的奇萊山脈，周圍有多元紛繁的聚落與生活，擁有先進的設施與便捷的生活環境。學院設立不同課程，融合多族群文化，並連結各部落，分享其知識、語言、文化與技能。為發揚原民族文化，讓公眾更了解其中特色，學院擁有原住民族學院 Taluan 文化展示、小米園傳統族屋等具原住民族文化意義之建築，可申請免費參觀。另設院圖書室，位於 Taluan 院特色展示空間（原住民族學院二樓 A201 室），提供公眾參觀。

### 提升幼教水平，培育教保人才

花師教育學院、師資培育中心與幼兒教育系，於 2021 年 11 月 10 日共同邀請林玫君教授到東華舉辦「幼兒園教保活動課程大綱之美感教育講座」，計舉辦 3 場講座，吸引許多師生到場參與聆聽，講座主題包括「美感教育在幼兒園中的實踐 - 從戲劇扮演出發」及「幼兒戲劇 - 從兒歌童謠出發」。參與講座活動人員包括，師資培育中心主任范熾文教授、幼兒教育系主任林俊瑩教授、張明麗教授、傅建益教授、蘇育代教授、蔡佳燕教授、陳慧華教授、林建亨教授、謝佳諺教授、張素貞教授，以及全校同學計百餘位參與。

### 便捷快速的公共交通工具

行經本校校區的大眾交通工具主要有太魯閣客運所營運之花蓮縣電動巴士「東華線」，由花蓮火車站出發，途經花蓮最熱鬧的金三角商圈，沿南濱公園，經光華樂活創意園區，行駛至東華大學，以及花蓮客運【1121】、【1128】兩路線停靠本校，可於花蓮火車站前站搭乘至本校。

校內交通則可利用行車道以友善通勤環境，已自 2020 年長度 680m 擴增到 2021 年的 850m，如因公務需求，則可使用公務電動自行車及電動遊園車。



## SDG 11 / TWSDG 11

Make Cities and Human Settlements Inclusive,  
Safe, Resilient, and Sustainable

### Conservation of Indigenous Culture and Knowledge in Ethnic Inclusiveness

NDHU Indigenous Studies is Taiwan's first college dedicated to indigenous people. Situated in the East Rift Valley, with the Pacific Ocean to the east, Chilai Mountains to the west, and thriving and diverse tribes and lifestyles all around it, the College is supported with advanced facilities and convenient infrastructure. Courses set up by the College cater to multi-ethnic cultures, connecting tribes by sharing knowledge, dialects, traditions, and skills. To carry forward indigenous culture among the public, the free Taluan culture exhibition in the College hall showcases such constructions as millet farms and traditional tribal houses that represent indigenous culture. The College Library at Taluan College show room (Room A 201, Indigenous Studies Building Lv2) is open to public as well.

### Support for Better Childhood Education and Talents

On 10<sup>th</sup> November 2021, HSCE joined the Center for Teacher Education and the Department of Early Childhood Education (ECE) as organizers for the lecture 'The Aesthetics Education in Kindergarten Educare Course and Activities'. The speech was given in three sessions by Prof. Mei-Chun Lin to the audience of NDHU students and faculty members. Covering topics of 'The practice of Aesthetics Education in Kindergarten- Start with theatrical performances' and 'Children's lay- Start with nursery rhymes,' the lecture was attended by Prof. Chi-Wen Fan, Director of Center for Teacher Education; Prof. Chunn-Ying Lin, Director of Department of ECE; Assoc. Prof. Ming-Li Chang; Assoc. Prof. Chien-Yi Fu; Assoc. Prof. Yu-Tai Su; Assoc. Prof. Chia-Yen Tsai; Assoc. Prof. Hui-Hua Chen; Assoc. Prof. Chien-Heng Lin; Assist. Prof. Chia-Yen Hsieh; Assist. Prof. Su-Chen Chang, and more than a hundred students.

### Fast and Convenient Public Transit

To visit NDHU, travel by Dong Hwa Route, a Hualien County eBus operated by Taroko Bus that departs from Hualien Train Station and stops at the popular Golden Triangle Shopping Zone, Nanbin Park, and Guanghua Lohas Creative Park, before arriving at Dong Hwa. Other route options include Hualien Bus 1121 and 1128, which also depart from the Front Stop of Hualien Train Station.

To travel around campus, take advantage of vehicle lanes, which have been extended from 680m in 2020 to 850m in 2021. For official matters, it is available to use an electric bicycle or a golf cart.